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BRMG/KSiLP-V/0012/3/18 
 
 
 
 

PROTOKÓŁ NR  45-3/2018  
 

z posiedzenia Komisji Samorządu i Ładu Publicznego, które odbyło się   
22 marca 2018r. o godz.16:00 w sali 007 w Nowym Ratuszu przy ul. 
Wały Jagiellońskie w Gdańsku.  
 

 
Obecność: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji,  w posiedzeniu  uczestniczyło  6 (sześciu), czyli było 
quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Lista innych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
 

 
Przewodnicząca Komisji  Anna Wirska  - powitała  wszystkich obecnych i przedstawiła 
zaproponowany porządek obrad, stanowiący załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
Poinformowała, że  do Komisji wpłynęły dwa projekty uchwał, które omówione zostaną  w 
punkcie 1. I tak: 
Punkt 1 A – Opiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę  w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska  - druk nr 1546; 
Punkt 1 B -  Opiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1547; 
Komisja nie zgłosiła uwag do tak zaproponowanego porządku i przyjęła go jednogłośnie – 5 
głosami za.   

Porządek posiedzenia: 

 1 A –  Opiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia  
        Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska  - druk nr 1546; 

 
1 B -  Opiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
         budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1547; 

 
2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie  okręgów wyborczych dla wyboru Rady 
    Miasta Gdańska – druk nr 1532 

 
3. Walka ze smogiem– sposoby kontroli, inwestycje, dopłaty przy wymianie 

pieców, wsparcie w pisaniu wniosków.  

 
4. Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
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PUNKT 1 A 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska  - druk nr 1546; 
 

(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z  29 marca 2018r.  - BRMG-S.0006.103.2018). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówiła Pani Jolanta Ostaszewska – 
Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków.  
 

Nie było głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod głosowanie pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1546 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią  Jolantę Ostaszewską – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków - 5 
głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” –  pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały  zawarty w druku nr 1546 

(Opinia 45-3/249-4/2018 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.103.2018) 
 
 

PUNKT 1 B 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1547; 
 

(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z  29 marca 2018r. - BRMG-S.0006.104.2018). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówiła Pani Jolanta Ostaszewska – 
Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków.  
 
Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej  
Jeśli chodzi o zakupy samochodów dla Straży Miejskiej, to chodzi o podtrzymanie ilości i 
sprawności samochodów na tym samym poziomie. Te, które wycofujemy mają 250 -300 km 
przebiegu  i są wyeksploatowane.   
 

Nie było więcej głosów w dyskusji. Przewodnicząca poddała pod głosowanie pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1547 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią Jolantę Ostaszewską – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, 
jednogłośnie  - 5 głosami „za”–  pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały  
zawarty w druku nr 1547 

(Opinia 45-3/250-5/2018 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.104.2018) 

 
 

PUNKT 2 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie  okręgów wyborczych dla wyboru Rady 
Miasta Gdańska – druk nr 1532 
 

(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z  29 marca 2018r.- BRMG-S.0006.89.2018). 
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Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówiła Pani Alicja  Bielińska – Łoza – 
Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji. Powiedziała między innymi: 
Zgodnie  z ustawą o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w 
procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych, 
Rada Miasta zobowiązana jest dokonać podziału Miasta na okręgi wyborcze do końca  
marca bieżącego roku.  Nastąpiły zmiany w ustawie. Do  rady miasta  w okręgach 
wyborczych wybiera się od 5 do 8 radnych. Było od 5 do 10 radnych. Podział na okręgi jest 
stały. 
Przedłożony  projektu uchwały spełnia kryteria ustawowe. Utrzymuje dotychczasowy 
podział Miasta na okręgi wyborcze bez zmiany ich granic. Natomiast w dwóch okręgach 
zmienia się liczba wybieranych radnych z uwagi na zmianę liczby mieszkańców  w tychże 
okręgach. I tak:  

 w okręgu nr 3 obejmującym dzielnice Aniołki, Siedlce, Wzgórze Mickiewicza, 
Suchanino, Piecki Migowo i Jasień liczba wybieranych tam radnych będzie wynosiła 
6,dotychczas było tam 5 mandatów.  

 w okręgu nr 5 Zaspa, Młyniec, Zaspa Rozstaje, Przymorze  do tej pory było 6 mandatów 
a w tym projekcie uchwały proponujemy 5 mandatów.   

Proponowany projekt podziału miasta na okręgi wyborcze przesłano komisarzowi do 
konsultacji, który nie wniósł do niego uwag. 
 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała pod głosowanie pozytywne 
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1532 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią Alicję Bielińską – Łoza Dyrektora Wydziału Kadr i Organizacji 5 głosami „za” i 1 
głosie „wstrzymującym się” –  pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały  
zawarty w druku nr 1532 

(Opinia 45-3/251-6/2018 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.89.2018) 

 
 

PUNKT 3 
Walka ze smogiem– sposoby kontroli, inwestycje, dopłaty przy wymianie pieców, 
wsparcie w pisaniu wniosków.  
 

Pani Dagmara Nagórka – Kmiecik – Zastępca Dyrektora Wydziału Środowiska powiedziała 

między innymi: 

Zjawisko smogu jest obserwowane, ale w Polsce południowej. Poziom alarmowy jest 
wówczas, gdy  średnio dobowe stężenie pyłu Pm10 przekracza 300 mg na metr sześcienny. 
Informowanie pojawia się już przy poziomie 200 mg/metr sześcienny, a poziom 
dopuszczalny to 50 mg/metr sześcienny. Przekroczeń może być 35 dni w roku. Jeśli jest  
mniej  przekroczeń niż 35 dni, to też nie mówimy o smogu i że stężenia są w znacznej 
mierze ponadnormatywne. 
W Gdańsku w 2017 r. nie było przekroczeń tej wartości 35 razy. W roku 2016 również nie 
było. To z czym my mamy do czynienia, z kwestią różnego stanu powietrza. W większości 
w Gdańsku stan powietrza jest dobry, ale należy podejmować działania prewencyjne, 
uczyć mieszkańców, aby nie spalali śmieci a palili  to, co można palić w danych piecach. 
Od lat wspólnie ze strażą miejską podejmujemy działania. Mamy  dobrą współpracę, jeżeli 
chodzi o kontrolę osób fizycznych mających piece i jeżeli jest podejrzenie spalania 
odpadów to interweniujemy wspólnie ze strażą. Mieliśmy  wspólne akcje w zeszłym i w tym 
roku, i miejsc, które były najczęściej zgłaszane. Został pobrany popiół z pieca przez  
eksperta i wysłany na badania do Krakowa. Straż miała  dobrą egzekucję, jeśli chodzi o 
mandatowanie i kierowanie wniosków do sądów w tej materii, W tym roku mieliśmy środki 
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na piętnaście takich akcji, ale  wola prezydenta jest, aby w przyszłym roku zwiększyć 
liczbę tego typu badań, bo widzimy, że ma to sens.   
My jako Wydział Środowiska zrobiliśmy ulotki w formie zawieszki, które zostały przekazane 
do rad dzielnic celem dalszej dystrybucji i rozwieszenia, szczególnie tak, gdzie wiadomo, 
że są piece.     
 

Pani Anna Waszczyk – Wydział Środowiska  
W ubiegłym roku powstała nowa strona internetowa  www.gdańsk.pl/powietrze i tam 
oprócz aktualnego stanu zanieczyszczenia powietrza mamy również prognozę  
zanieczyszczenia  powietrza w poszczególnych dzielnicach. Do tego jest jeszcze strona 
pokazująca dodatkową sieć monitoringu tzw. monitoring niereferencyjny – 10 punktów - 
czujniczki zainstalowane wzdłuż ciągów komunikacyjnych, co stanowi wsparcie dla 
monitoringu. 
 

Pani Dagmara Nagórka – Kmiecik – Zastępca Dyrektora Wydziału Środowiska 
Na przystankach komunikacji miejskiej, na wyświetlaczach pojawiają się komunikaty o 
stanie jakości powietrza. Forma przedstawiania tej informacji jest jeszcze dyskutowana. 
Przygotowaliśmy Państwu informację na temat realizacji działań związanych z ochroną 
powietrza – informacja ta stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

Radna Beata Jankowiak – członek Komisji 
Ile w Gdańsku jest punktów pomiaru jakości powietrza?  
 

Pani Dagmara Nagórka – Kmiecik – Zastępca Dyrektora Wydziału Środowiska 
Pięć stacji ma Fundacja ARMAAG i dziesięć niereferencyjnych. 
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Ile  w Gdańsku jest pieców opalanych węglem.  
 

Pani Dagmara Nagórka – Kmiecik – Zastępca Dyrektora Wydziału Środowiska 
Około 30 tysięcy - był taki szacunek w 2015 roku. Jeśli chodzi o nasze dotacje to w 2015 
roku,  181 pieców węglowych zostało wymienionych na kwotę 873 tys. zł, w roku 2016 – 
178 pieców na kwotę 680 tys. zł, a w 2017 roku – 185 lokalach na kwotę  905 tys. zł.  Jeśli 
chodzi o komunalne  lokale  to było  mniej. 2015 rok – 32 piece, w 2016r. -  27,  a w roku 
2017 – 47.  
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Wymianę w lokalach komunalnych w całości pokrywa miasto? 
 

Pani Dagmara Nagórka – Kmiecik – Zastępca Dyrektora Wydziału Środowiska 
Nie. Jeśli  ktoś jest najemcą  lokalu komunalnego to sam podejmuje takie działania jak 
prywatna osoba, zgodnie z umową najmu. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Ile kosztuje  wymiana pieca? 

Pani Dagmara Nagórka – Kmiecik – Zastępca Dyrektora Wydziału Środowiska 
Średnio 12-15 tysięcy złotych. My głównie finansujemy zakup pieca  50 %, i przypadku 
przyłączenia się do sieci ciepłowniczej dochodzą jeszcze kwestie montażowe.  

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Ile w tym roku wystawiono mandatów za palenie niewłaściwym opałem? 
 

Pan Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku powiedział między innymi: 
Działalność straży miejskiej można by podzielić na działalność w  dwóch obszarach: 
interwencja oraz działalność informacyjno i profilaktyczna. Przeprowadzamy o 
kompleksowe kontrole i było ich prawie  czterysta. Interwencji na zgłoszenia mieszkańców 

http://www.gdańsk.pl/powietrze
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podjęliśmy 104 i zakończyły  się 41 mandatami. W 68 przypadkach właściciele zostali 
pouczeni, gdyż nie do końca były materiały dowodowe, które sprawiłyby, że sprawę tą 
wygramy w sądzie. Kwestia osób, które się często powtarzają i mamy wątpliwości – to w 
zeszłym roku było tam dziesięć kontroli – trafiliśmy  siedem razy. W tym roku było 15 
kontroli – trafiliśmy 4 razy. Kwestia rozbija się o jakość węgla, która jest niska.  
Działalność informacyjna i profilaktyczna – ulotki zawieszki. Ekologiczna prasa. Jest oferta 
kierowana do szkół gdańskich. Jeżeli jest zapotrzebowanie  to przeprowadzamy zajęcia w 
szkołach – w tym roku przeprowadziliśmy  23 zajęcia  w siedmiu szkołach, którymi 
objęliśmy 361 dzieci. Dzisiaj odbywa się w Starogardzie Gd. finał wojewódzkiej olimpiady 
wiedzy o bezpieczeństwie ”Stop smogowi”. Niestety nie będę mógł wręczyć swojej 
nagrody. Finał jest w Starogardzie Gd. ale głównym  organizatorem jest Straż Miejska w 
Gdańsku, ze względu na to, że  zaczęło się to tutaj dwanaście lat temu i bardzo się 
rozrosło na poziomie samorządowym i samorządowcy to wspierają. Głównymi bohaterami 
jest młodzież szkół średnich i jest ich bardzo duże  zaangażowanie.  
Jeśli chodzi o naszą ocenę,  to oceniamy się na poziomie średniej czwórki. Czujemy pewien 
niedosyt, bo może smogu u nas nie mamy, wiatr nam sprzyja, to jednak wróciliśmy do 
pomysłu, który przedstawiliśmy przy okazji reformy śmieciowej – czy nie warto byłoby 
zastanowić się, nad nowym referatem eko środowiskowym, który byłby w strukturze straży 
miejskiej i w bardziej konkretny sposób mógł działać. Takie rozwiązania zastosował 
Wrocław i bardzo  sobie to chwalą.  Jest tam wydział środowiskowy, mają specjalistyczne 
samochody, co pozwala na pobranie                                                                                                                                                                                                              
więcej próbek. Pobranie próbki i zbadanie przez  Jastrzębską Spółkę Węglową  to koszt 
ponad  tysiąca złotych a jeśli wyszkolony strażnik pobierze próbkę  to koszt będzie o 
połowę mniejszy.  Jest kwestia zastanowienia się jak to działa we Wrocławiu, bo jest to 
miasto porównywalne i może być dla nas punktem odniesienia. 
Zdarza się, że nie jesteśmy wpuszczani do domów, ale rozpowszechniliśmy już  to, że  
strażnik miejski ma prawo na podstawie upoważnienia Prezydenta wejść od prywatnych 
domów i sprawdzić  czym  się tam pali.   
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Ile wystawiono mandatów na podjęte interwencje. 
 

Pan Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku 
41 mandatów. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
A jak wygląda ściągalność? 
  
Pan Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku 
Na poziomie 85%. Od czasu  wprowadzenia terminali płatniczych w samochodach to o 10%  
wzrosła płatność. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Jeśli nie ma więcej pytań, to bardzo dziękujemy  Pani Dyrektor i Panu Komendantowi. 
 
 

PUNKT  4 
Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  

 
Radna Anna Wirska – Przewodnicząca Komisji poinformowała, że do Komisji wpłynęły 
następujące pisma: 
1. Pismo  z dnia 8.03.2018r. – odpowiedź Prezydenta na wniosek Komisji z dnia  

15.02.2018r.  dotyczący środków  finansowych dla Morskiego Oddziału Straży 
Granicznej w Gdańsku. 
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Przewodnicząca wyraziła  swoje niezadowolenie z negatywnego stanowiska Prezydenta 
odnośnie w/w wniosku. Zdaniem jej  Straż Graniczna  dużo robi dla Miasta i jakąś 
kwotę należałoby im dać. Powiedziała, że zastanowi się co dalej z tym zrobić. Komisja 
generalnie jest za tym, aby wspomóc finansowo  Straż Graniczną. Pismo – znajduje się  
przy sprawie 0012.12.2018. 
 

2. Pismo z dnia 19.03.2018r. - stanowisko Prezydenta do pisma mieszkańców ul. 
Wyzwolenia w sprawie  sprzedaży alkoholu w sklepach  zlokalizowanych przy ul. 
Wyzwolenia i Wolności w Nowym Porcie. Pismo to zostało  również przesłane  do osoby 
zainteresowanej.     
Decyzja Komisji –a/a 
 

3. Pismo z dnia 15.03.2018r. –wyjaśnienie Prezydenta  do pisma z dnia 20.01.2018r. w 
sprawie działalności Klubu  „Rozi”. 
Decyzja Komisji –  wyjaśnienie Prezydenta  przesłać osobie zainteresowanej ( nie 
przesłano z powodu braku adresu). 
 

4. Pismo z dnia 19.02.2018r. wyrażająca niezadowolenie z działalności Rady Dzielnicy  
Suchanino. 
Decyzja Komisji - Komisja  wyjaśni sprawę.  
 

5. Pismo z dnia 13.05(?)2018r. Pani Marii Cholewińskiej Radnej Dzielnicy ŻWJT dotyczące 
niejasności w Radzie Dzielnicy Żabianka WJT – zamieszczenia oficjalnej stronie Rady 
protokołu z sesji z  22.02.2018r.  Pismo skierowane do  Przewodniczącego  Dzielnicy.  
Decyzja Komisji – pismo a/a 

 

6. Pismo z dnia 5.03.2018r. Pani Marii Cholewińskiej – wniosek o unieważnienie uchwały 
budżetowej Nr XV/38/18  Rady Dzielnicy ŻWJT z dnia 22.02.2018r.  
Decyzja Komisji - Komisja wystąpi  o stanowisko w  sprawie. 

 
Przewodnicząca Komisji przypomniała  o konieczności podjęcia prac nad Statutem Miasta 
Gdańska. 
 

Radny Bogdan Oleszek – członek Komisji, Przewodniczący Rady Miasta Gdańska    
Powiedział, że takie spotkanie odbędzie się zaraz po świętach.  
 
 
Innych spraw nie zgłoszono. Przewodnicząca obrad stwierdziła wyczerpanie porządku obrad 
i zamknęła posiedzenie – godz.  17:30 

 
                                                                           Przewodnicząca Komisji 

                                                                        Samorządu i Ładu Publicznego 

 

                                                                                   Anna Wirska  

 

Protokół sporządziła: 
 

Bogusława Pieklik  

Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska  

 


